
V petkovi seji je utemeljeval dr. Benkovič svoj 
predlog za železnico Rečica na Paki —Gornji grad. 
Govornik je posebno poudarjal, da v celem gornje
grajskem sodnem okraju ni nobene železnice. Predlog 
se je izročil železniškemu odseku. 

Seveda je po stari navadi pricapljal za dr. 
Benkovičem dr. Kukovec s svojima predlogoma o že
leznicah Refčiiea na Paki—Gornji grad in Polzela— 
Motnik, Glede prve železnice je predlagal dr. Kuko

' vec, naj dežela prispeva k zgradbi 1,000.000 kron v 
, obliki temeljnih akcij. V drugem predlogu pa zahte

va, naj vlada postavno zagotovi to železnico in naj jo 
prične takoj zidati. K besedi se je oglasil dr. Benkor

: vid in opozarjal, da Kukovčev zadnji predlog nima 
\ pravega smisla, kajti njegova zahteva, naj vlada skr
bi, da se železnica Polzela—Motnik postavno osigura 

. In prične takoj z zidanjem, je že s tem izpolnjena, da 
i je vlada vzela to progo v zadnjo predlogo o lokalnih 
j železnicah, katero bode seveda zopet predložila; vr

hutega opozarja, da bi se morali vsi poslanci v smis
lu zahtev gomilskega shoda potegovati za celo progo 
Polzela—Kamnik, Glede železnice Rečica na Paki— 
Gornji grad je pa dr. Benkjovič opozarjal na to, da 

j žele/nica ne bo financielno zasigurana, četudi dežela 
j prispeva .1,000.000 kron v obliki temeljnih akcij, ker 
| interesentje ne zmorejo ostalega, več milijonov znaša

jočega kapitala; zato on (dr. Benkovič) predlaga, da 
država sama zida železnico. 

Poročilo deželnega odbora, da se spremeni de
želna meščanska šola v Celju v javno deško meščan
sko štolo, se je izročilo odseku. 

Pri občinskih zadevah je poslanec dr. Benko
vič poročal o zahtevah občin Globoko, Sopote in Vir
štanj" za pobiranje 1.'J8%, 165%, oziroma 154% dokla
de od državnih davkov, izvzemši osebni dohodninski 
davek. Vsa poročila so se sprejela. 

Ko je čital poslanec "VVastian svojo interpela
cijo zaradi mariborskega učiteljišča, v kateri se na
hajajo razna natolcevanja, je nastalo med slovenski
mi poslanci veliko ogorčenje. Klicali so' Wastiapu: 
To je denunciacija! Denunciant! To je slovenski za
vod! Ogorčenje je doseglo vrhunec, ko je glavar v 
drugi interpelaciji čital besedo »;\wnd)isch|natio}nal." 
Naši poslanci so odločno protestirali proti temu iz
razu, nakar je deželni glavar pripomtnil, da on do
sedaj označbo „windisch" ni smatral za žalitev. Slo
venci so klicali: Mi se ne pustimo žaliti na tak na
čin! Nastal je velik nemir. iGJlavar je neprestano 
zvonil, a burni prizori niso prenehali. Ko se je ko
nečno zbornica pomirila, je dal glavar na glasova* 
nje, Ida se seja prekine do Štirih, kar je tudi ob
veljalo. 

Pri tej priliki moramo pripomniti, da zastopni
ka Narodne strapke dr.. Kukovca pri teh burnih pri
zorih med Slovenci in Nemoi ni bilo v zbornici, ka
kor sploh vedno izgine, kadar se vname v zbornici 
kak narodnostni prepir. 

Deželni zbor. 



V popoldanski seji je v debati radi coftiine na 
žito in trgovinskih pogodb izjavil dr. .(ankovič v 
imenu slovenskih tovarišev, da upoštevamo žalostni 
položaj delavcev, kakor ga je poslanec Jodlbauer 
slikal, a kot zastopniki kmečkega stanu moramo v 
prvi vrsti se ozirati na žalostni položaj kmečkega 
stanu, kajti ne more oporekati dejstva, da se kme
tije vedno bolj zadolžujejo, istina je tudi, da žalost
ne gospodarske razmere vedno večje število kmečkih 
rodbin silijo, da morajo zapustiti svojo rodno gru
do in svoj dom, in fconečno je istina, da kmet ne 
upliva na ceno pridielkov. Vsi ti vzroki nas silijo, 
da glasujemo jednoglasno za agripne predloge go
spoda AVagnerja. 

Pri Eiinspjnnerievem, perecljogn zp ustanovitev 
strokovne Šole v Radgoni, v kateri naj bi se naob
raževali opekfairji, cementni izVlelo\latelji, je govoril 
posflâ nec dr. Vlerstcv|šefc in zahteval tudi slovenski 
učni jezik; pO' njegovem mnenju je šola velike važ
nosti za celi južni del države, zlasti za malo obrt
ništvo v slovenskih trgih in mestih. Bolj primeren se 
mu zdi za tako šob celjski okraj. Poslanec dr. Ver
stovšek stavi dva spremi njevailna/ predloga \< tem 
smislu; nemška veČina neče nikdar slišati o sloven
skerr! delu dežele h i je, kakor po navadi, odklonila 
preuloce. 

VI tej jseji. sprejel sp je Čudi še zakon .o .načelnih 
določbah za javni vodovod v trški občini Ljubno. 

Poslanec dr. Verstovšek je stavil predlog, da 
deželni zbor poživlja vlado, da osnuje v Velenji; stro
kovno šolo za lesno in stavibinsko obrt s slovenskim 
učnim jezikom. 

Končno je cesarski namestnik še odgovarjal ' 
razne interpelacije, nakar je deželni glavar ob 5410. 
uri zvečer naznanil, da je deželni zbor odgoden. 


